
                                                                                

 

Aan het college van Burgemeester en Wethouders 

 

Groningen,9  november 2014 

Betreft: vragen SP ex. artikel 41 RvO  omtrent ontslagen bij Stichting Het Kopland 

 

Geacht college,  
 
Het Dagblad van het Noorden van woensdag 5 november 2014 maakt melding van een 
bezuiniging van 1,5 miljoen bij Stichting Het Kopland en het ontslag van 35 van de 200 
banen voor de komende twee jaar. 
De (centrum)gemeente Groningen is binnen de WMO als centrum gemeente 
verantwoordelijk voor  kwantitatief en kwalitatief afdoende voorzieningen voor 
vrouwenopvang, opvang van dak- en thuislozen en het voorkomen en bestrijden van huiselijk 
geweld in stad en provincie. 
Vrouwenopvang, maatschappelijke opvang, en de aanpak van huiselijk geweld is bedoeld 
om sociaal uiterst kwetsbare mensen een helpende hand te bieden. Situaties waar primaire 
levensvoorwaarden zoals onderdak, veiligheid en deelname aan de samenleving bedreigd 
worden kunnen niet zonder dergelijke voorzieningen. 
Een solidaire samenleving komt op voor mensen die sterk in de verdrukking (dreigen te) 
komen. Stichting Het Kopland speelt hier een centrale rol in. Vandaar dat wij ernstig 
verontrust zijn over de gevolgen van de voornemens van de Stichting Het Kopland voor 
vrouwen en kinderen geconfronteerd met zijn of worden met huiselijk geweld en voor dak- en 
thuislozen. 
 
Naar aanleiding van het bericht in het Dagblad hebben wij de volgende vragen aan het 
college: 
 

1. Deelt het college onze verontrusting? Zo ja, wat gaat u hiermee doen? Zo nee, 
waarom niet? 

 

2. Is het college voor publicatie door Stichting Het Kopland op de hoogte gesteld van de 
geschetste financiële problematiek, de genoemde oorzaken daarvan en de gedachte 
oplossingsrichting? Zo nee waarom niet? Zo ja, wat heeft u hiermee gedaan? Heeft 
het college haar fiat gegeven aan de oplossingsrichting? Hoe is het dan mogelijk dat 
in de door het college voorgestelde begroting 2015 met geen woord gerept wordt 
over (substantiële) bezuinigingen in de maatschappelijke opvang en/of 
vrouwenopvang? 

 

3. Het beleid voor vrouwenopvang, maatschappelijke opvang en aanpak huiselijk 
geweld wordt vastgesteld door de gemeenteraad van Groningen, deels in haar rol als 
centrum gemeente (bijv. in de Regiovisie Maatschappelijke Opvang). Bent u het met 
ons eens dat een vermindering van het personeelsbestand van bijna 18% de 
uitvoering van het eerder vastgestelde beleid en daarmee het realiseren van de 
beoogde doelen onmogelijk maakt? Zo ja, wat gaat u hieraan doen? Zo nee, kunt u 
ons aangeven op welke wijze de vastgestelde doelen dan wel gerealiseerd worden? 



 
 
 

4. Bent u het met ons eens dat – gezien de verantwoordelijkheden van de 
gemeenteraad – het niet acceptabel is dat de raad via de media moet vernemen dat 
een vrijwel volledig door de gemeente gefinancierde instelling dergelijke drastische 
maatregelen gaat nemen? Zo ja, hoe gaat u dit in de toekomst voorkomen? Zo niet, 
waarom niet?  

 

5. Waarom is de gemeenteraad niet vooraf geïnformeerd door het college over de 
dreigende problemen en niet betrokken bij de mogelijke oplossingsrichting(en)? 

 

6. Stichting Het Kopland is een van de instellingen die de gemeentelijke 
verantwoordelijkheid voor vrouwenopvang, maatschappelijke opvang en aanpak 
huiselijk geweld in de praktijk realiseert. Verkeren meer instellingen zoals Zienn, 
Open Hof, Leger des Heils in de situatie dat gekort gaat worden in de uitvoering? Zo 
ja welke? Welke gevolgen heeft dit voor de vrouwenopvang, maatschappelijke 
opvang en aanpak huiselijk geweld? Zo nee waarom deze niet? 

 

7. Wat gaat het college op korte en langere termijn doen om de raad te informeren 
omtrent de ontstane situatie en te betrekken bij de mogelijke oplossingsrichtingen? 
Bent u het met ons eens dat Stichting Het Kopland pas maatregelen kan nemen als 
de raad de inhoudelijke kaders voor vrouwenopvang, maatschappelijke opvang en 
aanpak huiselijk geweld (opnieuw) heeft vastgesteld? Zo ja, komt het college met een 
raadsvoorstel? Zo nee, waarom niet? 
 

8. Momenteel loopt een onderzoek naar de effectiviteit in de maatschappelijke opvang. 
Hoe verhouden de door Stichting Het Kopland aangekondigde maatregelen zich tot 
de uitkomsten van dit onderzoek? 
 

 
 
 
met vriendelijke groet, 
 
Jimmy Dijk       Inge Jongman 
 
SP        Christen Unie 


